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1 Inleiding 

Voor u ligt het ontwikkelplan van manege d’n Umswing geschreven in opdracht van 
stichting Ruiterbelangen Sevenum, als een van de stakeholders in de hippische 
evenementenzone De Peelbergen in de gemeente Horst aan de Maas.  
Dit plan is geschreven op verzoek van de gemeente Horst aan de Maas als onderbouwing 
van de uitbreiding van manege d’n Umswing, zoals opgenomen in het gezamenlijk 
opgestelde c.q. geaccordeerde ontwikkelplan van de hippische zone de Peelbergen.  
 
Wat vooraf ging: 
Op 16 april 2016 is op basis van het ontwikkelplan de intentieverklaring hippische 
evenementenzone De Peelbergen ondertekend door de stakeholders: 

- Equestrian Centre De Peelbergen 

- Stichting Aangespannen Evenementen Noord-Limburg 

- Stichting SGW Noord-Limburg 

- Gemeente Horst aan de Maas 

- Stichting Ruiterbelangen Sevenum 

Deze ontwikkeling wordt ondersteund door Limburg Paardensport. 
Vervolgens is op 14 juni 2016 door de gemeenteraad van Horst aan de Maas het 
raadsvoorstel: ‘Doorontwikkeling hippische zone in Park de Peelbergen’ (nr. 2016.044) 
aangenomen.  
 
In het voorliggende ontwikkelplan wordt ingegaan op: 

- De historie en de positie van de Sevenumse paardensport in de gemeente Horst aan 

de Maas 

- Een actuele omschrijving van de accommodatie en de knelpunten. 

- De doorontwikkeling van de basis breedtesport (in cluster 4). 

- De verdere ontwikkeling van de accommodatie alsmede de onderliggende 

motivatie.  

- De exploitatie van de accommodatie 

 
Doelstelling ontwikkelplan 
In de bespreking tussen een afvaardiging van Stichting Ruiterbelangen Sevenum en de 
gemeente in de persoon van wethouder Paul Driessen, die plaats vond op 27 juli en 
bevestigd werd in de mailwisseling van 2 augustus is afgesproken dat, alvorens tot de 
uitvoering van fase 2 van de ontwikkeling van de hippische zone van Park de Peelbergen 
over te gaan, er een deugdelijke motivatie van het plan aan de besluitvormer (= wethouder 
Paul Driessen) zal worden voorgelegd.  
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Het voorliggende document is mede gebaseerd op tussentijdse input die in de afgelopen 
maanden is verzameld, hierbij valt te denken aan: 

- Overleg met de overige stakeholders tijdens de diverse stuurgroepbijeenkomsten 
- Interview met Fried van Stiphout, bondscoach van het Nederlandse eventingteam 

van de landelijke ruiters 
- Interview met Nienke de Wolff, voorzitter van het voltigeforum van de KNHS 
- Interview met Pierre Sommers,  voorzitter van men district Zuid van de KNHS en lid 

van de wedstrijdcommissie van menvereniging Peel en Maas  
- Bespreking met het bestuur van Hosema 
- Besprekingen met Cissy Schuring (Limburg Paardensport), Danny Vullings (sport-

consulent gemeente Horst aan de Maas) en Geert van Wylick (voorzitter KNHS regio 
Limburg) 

 
De informatie uit deze gesprekken heeft de basis gelegd voor het voorliggende document.  
Het ontwikkelplan is verder gebaseerd op de intentieverklaring en op het Adviesrapport 
Breedtesport Horst aan de Maas van Limburg Paardensport. 
 
Op basis van het voorliggende plan is het ons inziens verantwoord om een positief besluit te 
nemen ten aanzien het voorgelegde plan. 
  
 
 
Stichting Ruiterbelangen      Sevenum, oktober 2016 
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2 Ontwikkeling paardensport Sevenum 

2.1 Historie verenigingen 

In 1898 werd ruiterclub Bucephalus opgericht en is hiermee (een van) de (twee) oudste van 
Nederland.  
Lange tijd waren de voetbalclub en de ruiterclub de meest toonaangevende verenigingen in 
de gemeente Sevenum. Het jaarlijkse oogstfeest werd mede mogelijk gemaakt middels de 
inzet van de leden van de ruiterclub, daarlangs werd tijdens de carnaval diverse malen de ‘ 
Boorenbroeluft’ en het ‘Paerdebal’ georganiseerd.  
Vanaf midden jaren ’70 werd maar liefst 10 maal achter elkaar de Limburgse Kampioen-
schappen voor landelijke ruiters georganiseerd (de huidige regiokampioenschappen).  
Dit evenement werd in 1998 nogmaals succesvol georganiseerd ter gelegenheid van het 
100-jarig bestaan van de vereniging.   
 
In 1968 werd ponyclub Die Sevenrijders opgericht. In het kielzog van de ruiterclub 
ontwikkelde deze vereniging zich zeer voorspoedig met als organisatorisch hoogtepunten 
de Limburgse Kampioenschappen van 1984 en 2002.  
 
Eén van de grootste verenigingen van de provincie, die veelvuldig sportieve successen viert.       

 

                                                       
 
                      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Die Sevenrijders        Leon Thijssen 
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2.2 Huidige situatie 

2.2.1 Vitaliteit vereniging 

 
Het aantal beoefenaren van de wedstrijdsport bij onze verenigingen mag als stabiel worden 
omschreven, dit in tegenstelling tot de ontwikkeling die onze zusterverenigingen in de regio 
door maken.  
Uit de onderstaande grafieken blijken de getalsmatige verhoudingen tussen de diverse 
ruiter- en ponyclubs binnen de gemeente Horst aan de Maas. 
 

Bron: Adviesrapport Breedtesport Paardensport Horst aan de Maas, juni 2015 
 
Vergeleken met totale hippische sportbeoefenaren in Horst aan de Maas  
 
Quickscan (op basis van respons van 8 verenigingen)  
     HadM  Lr+Pc  Rel. 
Totaal leden:       550   180  33% 
Totaal actieve leden:      346 (63%) 105 (58%) 33% 
Totaal jeugd (0-19 jaar):    110 (20%)   43 (24%) 39% 
Totaal volwassen (20-64 jaar):  378 (69%) 114 (63%) 30% 
Totaal ouderen (65+):       62  (11%)   25 (14%) 40% 
 
HadM : Horst aan de Maas 
Lr + Pc : landelijke rijvereniging en ponyclub samen 
Rel. : relatieve aandeel van de ‘Sevenumse’ hippische sport in de gemeente  
( %) : aandeel binnen de verzameling 
 
Bron: Adviesrapport Breedtesport Paardensport Horst aan de Maas, juni 2015 
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Conclusies op basis van bovenstaande tabel:   
 

- de beide Sevenumse verenigingen hebben een bovenmodaal aandeel in de 

gemeentelijke hippische sportbeoefening. 

- Er is sprake van een zeer evenwichtige leeftijdsopbouw, waarbij er een prima 

fundament ligt voor de lange termijn en er van vergrijzing geen sprake is. 

Het feit dat bijna 40% van de hippische sporters < 19 jaar uit de gemeente actief is bij  onze 
verenigingen mag als opvallend omschreven worden. In onze optiek is de verklaring gelegen 
in de gezonde balans tussen gezelligheid en prestatiegerichtheid.  
Gezelligheid en sfeer worden nagestreefd middels organiseren van onder andere de 
clubdag, Passie voor Paard & Pony, het ponykamp, de snertrit en kerstborrel en niet in de 
laatste plaats het jaarlijkse Ruitersport Weekend (RSW).  
 
De prestatiegerichtheid wordt nagestreefd door in te zetten op kwaliteit in de instructie.  
De sportieve successen van de afgelopen jaren geven hier blijk van.  
Daarlangs is 40% van de oudere hippische sportbeoefenaars uit de gemeente aangesloten 
bij onze verenigingen, dit mag uitgelegd worden als een uiting van betrokkenheid om na 
een sportieve loopbaan betrokken te blijven bij de vereniging, ook speelt het faciliteren van 
de mennende leden hierin een positieve rol.    
 
Wat verder als opvallend te omschrijven is, is dat in totaal 61 leden (33%) van de 180 leden 
afkomstig zijn van buiten de voormalige gemeente Sevenum. Waaruit geconcludeerd mag 
worden dat voorzien wordt in een behoefte die de oude dorpsgrenzen royaal overschrijdt 
en er sprake is van een bijna regionale functie. 
 
Nader inzoomend op de ontwikkeling van de afgelopen 4 jaren, gebaseerd op de 
ledenlijsten per 1 april 2016: 
 
   2013  2014  2015  2016           Totaal 
# Nieuwe leden Lr. 10  10  16    3  39 
# Nieuwe leden Pc.   9    2    8    7  26 
# Totaal nieuw  19  12  24  10  65 
 
 

- Van de instroom van de ruiterclub in de genoemde periode waren 8 leden (20%) 

‘doorstromers’ van de ponyclub. 

- Van de totale instroom zijn 33 leden (50%) woonachtig in de voormalige gemeente 

Sevenum. 

 

2.2.2 Samenwerking verenigingen en evenementen 

  

De beide verenigingen kennen de afgelopen jaren een licht groeiend ledenbestand naar 
ruim 130 leden voor de ruiterclub en bijna 50 leden voor de ponyclub. Reeds 5 jaar geleden 
hebben de verenigingen de handen in elkaar geslagen met betrekking tot het jaarlijks te 
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organiseren concours in de vorm van het Ruiter Sport Weekend (RSW) Sevenum.  
Tijdens het jaarlijkse RSW komen ongeveer 2.000 combinaties aan de start. Samen met de 
concoursen van Maasbree en Meerlo mogen deze evenementen tot de meest aanspreken-
de landelijke outdoor concoursen van de provincie gerekend worden. 
 
Voorbeeld vereniging 
Langs het RSW werd in 2016 al weer voor de derde keer het evenement Passie voor Paard & 
Pony georganiseerd. Een sterk groeiend evenement, waar fokkerij gecombineerd wordt met 
(recreatie/) basissport, waar de ruitersport gecombineerd wordt met de mensport en waar 
de ponysport en de ‘grote ruiters’ elkaar vinden. 
Dit evenement mag zich verheugen op grote belangstelling vanuit de KNHS met name 
vanwege de verbindingen tussen recreatie en sport. De belangstelling uit zich onder meer in 
het opvragen van het draaiboek en het verzoek om als een soort voorbeeldevenement voor 
de toekomst te gaan fungeren. 
 
Daarlangs organiseren beide verenigingen samen hun jaarlijkse clubdag, traditioneel afge-
sloten met een feestavond, een uitstekend initiatief om de leden te bedanken voor hun 
inzet voor, tijdens en na afloop van de evenementen.  
Ook de kerstborrel en de snertrit mag jaarlijks op grote belangstelling rekenen. 
 
Verder organiseert de ponyclub in de herfst een indoor dressuurwedstrijd en in het voorjaar 
een Bixie-wedstrijd (de eerste wedstrijdvorm voor de beginnend ponyruiter) en uiteraard 
het jaarlijkse ponykamp.  
De gezamenlijke organisatie van de Kampioenschappen van de regio Limburg van 2017 
geeft blijk van het stevige fundament van deze samenwerking.  
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2.2.3 Bestuurskracht 

 
Momenteel wordt onderzocht op welke manier de samenwerking tussen beide verenigin-
gen nog verder geïntensiveerd/geoptimaliseerd kan worden, een proces dat begeleid wordt 
door Limburg Paardensport en door de sportconsulent van de gemeente Horst aan de 
Maas: Danny Vullings.  
Ton Hermans is bereid gevonden om te fungeren als extern procesbegeleider/voorzitter.  
De verwachting van de deelnemers is als volgt verwoord: 
“Samen een toekomstplan c.q. robuuste vereniging voor toekomst neerzetten met 
binding van de leden mede gericht op het borgen van de lange termijn. Voor iedereen 
(breedtesport, topsport en recreatie) en op alle fronten, waarbij open wordt gestaan 
voor vernieuwingen. Dit alles binnen het momenteel erg dynamische speelveld, 
waarbinnen een balans moet worden gevonden met alle betrokken stakeholders.  
De toekomstvisie wordt een verhaal van de verenigingen zelf. Uitkomst voor iedereen 
bieden waarbij een toekomstbestendige organisatie wordt neergezet.” 
 
Tijdens de bijeenkomst van de KNHS Regio Limburg op 15 september jongstleden is de 
Sevenumse ruitersport expliciet naar voren geschoven als een zeer vooruitstrevende, 
krachtige vereniging, die met name middels de organisatie van Passie voor Paard & Pony, er 
in slaagt om zeer diverse hippische (sport)liefhebbers te verbinden en hierdoor de vereni-
ging te verbreden en van een stevig fundament te voorzien. 
 
Dat de verenigingen zich opstellen met het gezicht richting gemeenschap blijkt onder meer 
uit het (kosteloos) ter beschikking stellen van de accommodatie aan voetbalvereniging 
Sparta ’18 (halteplaats Haloweentocht), halteplaats Knopen Lopen en halteplaats Paarden 2 
daagse uit Koningslust.  

2.3 Conclusie verenigings- en bestuurskracht 

- de beide Sevenumse verenigingen hebben een onevenredig groot aandeel in de 

gemeentelijke hippische sportbeoefening. 

- Er is sprake van een zeer evenwichtige leeftijdsopbouw, waarbij op basis van deze 

gegevens er een prima fundament ligt voor de lange termijn, er is géén sprake van 

vergrijzing. 

- Het ledenbestand van de beide verenigingen mag als dynamisch omschreven 

worden, van de 180 leden zijn er 65 (35%) de afgelopen 4 jaar lid geworden. 

- Beide verenigingen hebben een sterke aantrekkingskracht, die de voormalige 

gemeentegrens overschrijdt: 33% van de leden heeft een postcode, die niet gelijk is 

aan 5975, 5976 of 5977. 

- Door de KNHS wordt de Sevenumse ruitersport gezien als een voorbeeldvereniging, 

die zich nadrukkelijk onderscheid van de massa: niet alleen middels de organisatie 

van het RuiterSportWeekend, maar vooral middels het sterk groeiende evenement 

Passie voor Paard & Pony. 
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3 Manege d’n Umswing 

3.1 Historie 

Het oorspronkelijke oefenterrein van de ruiterclub lag in de bebouwde kom van Sevenum 
en werd begin jaren ’70 verplaatst naar de Helenaveenseweg (tegenover Toverland), 
vervolgens naar de Bedelaerspad (Paasbergen) en tenslotte (in 1982) naar het huidige 
evenemententerrein. Hier werd in 1984 manege d’n Umswing gebouwd: “te gebruiken als 
oefen- en schuil-gelegenheid”.  
 
De manege werd gebouwd met de inzet van veel eigen arbeid, bijgestaan door enkele 
plaatselijke ondernemers. De ondergrond werd in erfpacht verkregen van de gemeente 
Sevenum, het evenemententerrein werd regulier gepacht.  
 
In 2010 liep de erfpachtovereenkomst af en met het oog op de mogelijke ontwikkeling van 
Park de Peelbergen (initiatieven variërend van Chinees themapark tot racecircuit) was de 
gemeente niet bereid om langjarige overeenkomsten af te sluiten.  
 
Reeds vanaf 2008 is stichting Ruiterbelangen in gesprek met de gemeente, met als inzet 
zicht op continuïteit en zekerheid voor de Sevenumse paardensport beoefenaren.    

3.2 Omschrijving accommodatie 

3.2.1 Ondergrond manege en buitenbakken 
Al ruimschoots voor het aflopen van het erfpachtcontract in 2010 is stichting Ruiterbelan-
gen in gesprek gegaan met de gemeente om te komen tot een toekomstbestendige 
constructie met betrekking tot de ondergrond van de manege.  
 
Het niet in eigendom hebben van de ondergrond belemmert immers de renovatie van het 
gebouw en de verdere ontwikkeling van de accommodatie en dus ook van het verenigings-
leven en de sport.  
 
De onzekere toekomst met betrekking tot de ontwikkeling van Park de Peelbergen was 
reden voor de gemeente om geen langjarige overeenkomsten aan te gaan.  
Het afgelopen jaar hebben diverse constructieve gesprekken met vertegenwoordigers van 
de gemeente plaats gevonden, waarbij medewerking is toegezegd aan de verwerving van 
de ondergrond van de manege, de buitenbakken en de parkeerstrook (totale oppervlakte 
circa 1,50 ha) voor een symbolisch bedrag van € 1,-. 
 
3.2.2 Manege 
De uitstraling van de manege mag, op zijn zachtst uitgedrukt, als gedateerd worden 
omschreven en niet meer passend in het actuele kwaliteitsbeeld.  
Omdat voor de stichting Ruiterbelangen het zicht op duidelijkheid omtrent de continuïteit 
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ontbrak, is de afgelopen jaren het groot onderhoud van de manege en de renovatie van de 
kantine telkens uitgesteld.  
Daarlangs is er behoefte aan extra opslag: enerzijds voor de stalling van de hinderniswagens 
en anderzijds kan dan afscheid worden genomen van de zeecontainer als opslagruimte.  
Op die manier wordt een positieve bijdrage geleverd aan de verbetering van het kwaliteits-
beeld, passend bij de ontwikkelingen in de directe omgeving. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.2.3 Bodem binnenbak 
De kwaliteit van de bodem van de manege is niet meer toereikend voor de clublessen en 
zeker niet meer geschikt voor het organiseren van (kleine spring) wedstrijden.  
Terwijl er juist een groeiende behoefte is aan wedstrijden van beperkte omvang, omdat 
vanwege de afwezigheid van de (semi) professionele ruiters, de amateurs dan beter aan 
hun trekken kunnen komen (bron: Adviesrapport Breedtesport Paardensport HadM).  
Goede voorbeelden van deze relatief kleine wedstrijden (voor puntenregistratie) zijn de 
maandelijkse concoursen van maneges in Boekend en Venray. 
 
 
3.2.4 Bodem buitenbakken 
Ongeveer 10 jaar geleden zijn de buitenbakken ‘gerenoveerd’, hetgeen inhield dat de 
afrastering en de zandbodem vervangen zijn. De kwaliteit van de bodem is inmiddels 
afgedaald naar een beneden modaal niveau.  
 
Gecombineerd met de steeds extremere weersomstandigheden heeft dit er toe geleid dat 
de lesavonden in het zomerseizoen zeer frequent verplaatst moeten worden naar locaties 
van derden.  
Dit zijn telkens weersafhankelijke beslissingen, die ad hoc en binnen een tijdsbestek van 
ongeveer anderhalf uur genomen moeten worden en waarbij telkens ongeveer 25 ruiters 
betrokken zijn.  
 
Verplaatsing naar de binnenbak is in de zomer niet mogelijk, omdat ten behoeve van de 
huurders de binnenbak is afgedekt met een tapijtvloer en omdat de bakrand is gedemon-
teerd. Op dat moment wordt niet voldaan aan de voorschriften van het veiligheidscerti-
ficaat en is gebruik van de manege niet verantwoord. 
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3.3 Bezetting accommodatie 

Bezetting accommodatie d’n Umswing  
De actuele bezetting van de manege ziet er als volgt uit: 
Maandag  PC   18.00 – 20.00 uur 
   LR  20.00 – 22.30 uur 
Dinsdag  PC  18.00 – 21.00 uur 
Woensdag  LR  19.00 – 21.00 uur 
Donderdag  LR  19.00 – 22.30 uur 
 

 

Bij de beoordeling van bovenstaand schema dient rekening te worden gehouden met de 
volgende beperkingen: 

- Het grootste deel van de leden van de ponyclub bevindt zich in de leeftijdscategorie 

10 – 14 jaar, waardoor een avondbezetting na 21.00 uur als niet wenselijk wordt 

beoordeeld. 

- Omdat kwaliteit van de instructie wordt nagestreefd, zijn de lesgroepen gelimiteerd 

op 6 ruiters. 

- Anders dan leden van bijvoorbeeld de voetbalclub, zijn leden van de ponyclub niet 

in de gelegenheid om zonder begeleiding (vervoer) de trainingen bij te wonen en is 

het al een uitdaging om de trainingen om 18.00 uur te laten beginnen 

- De weekenden (incl. vrijdag) staan in het teken van de wedstrijdsport, waardoor het 

niet gewenst is, om clublessen naar het weekend te verschuiven. 

- ’s Maandags vindt in de regel lichte hersteltraining plaats, zodat ook deze avond 

voor een aantal leden niet kan worden gebruikt voor het bijwonen van clublessen. 

- Tijdens de niet-ingeroosterde uren kunnen onze leden gebruik maken van de 

accommodatie om vrij te trainen. Met name in de herfst en winterperiode wordt 

hier volop gebruik van gemaakt. 

- Het bezettingsschema biedt momenteel onvoldoende ruimte voor het inplannen 

van alle lessen, om de 2 weken moet met een springles worden uitgeweken naar 

een andere locatie. 

3.4 Conclusie huidige accommodatie en bezetting 

- De actuele bezetting van de manege mag als meer dan volledig worden omschreven 

waarbij er weliswaar sprake is van een goede balans tussen beide verenigingen 

enerzijds en tussen clublessen en vrije beschikbaarheid voor de leden anderzijds, 

desondanks dient er structureel te worden uitgeweken naar een externe locatie.  

- Dit betekent evenwel dat er zeker geen ruimte is voor uitbreiding van de activitei-

ten, dan wel voor verbreding (waarover later meer) 

- Renovatie van de manege is noodzakelijk om te kunnen voldoen aan het kwaliteits-

beeld van de hippisch zone De Peelbergen, tegelijkertijd kan dan de (verplichte) 

sanering van de asbesthoudende dakbedekking worden uitgevoerd.  
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- Renovatie van zowel de bodem van de manege als van de buitenbakken is 

noodzakelijk om te kunnen blijven voldoen aan de wensen van de sporters en te 

(blijven) voldoen aan de geldende veiligheidsvoorschriften. 

- Van de zijde van de gemeente is reeds medewerking aan de grondtransactie 

toegezegd en worden middelen beschikbaar gesteld om de renovatie van de 

manege mogelijk te maken en de buitenbakken te verplaatsen, hetgeen ook is 

bekrachtigd in de intentieverklaring. 
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4 Groei, verbreding en integratie breedtesport  

4.1 Groei 

In hoofdstuk 2 is reeds ingegaan op de toestroom van nieuwe leden in de afgelopen 4 jaren.   
In afwijking van de landelijke en regionale trend laten de beide verenigingen een groeiend 
ledenbestand zien. Opvallend is dat ongeveer de helft van de leden woonachtig is buiten 
het oorspronkelijke ‘voedingsgebied’ de voormalige gemeente Sevenum.  
 
Dit betekent echter niet, dat er geen groeipotentie meer binnen de gemeenschap zit. Een 
behoorlijk aantal (10 tot 15) beginnend ponyruiters uit Sevenum en Kronenberg volgen 
lessen bij de familie Steeghs (Caprilli) in Helden. Deze manege is uitstekend ingericht om de 
startend ruitertjes de eerste beginselen van de paardensport bij te brengen.  
 
Verder is een groep recreatieve ruiters noodgedwongen actief bij maneges in de nabije 
omgeving. Navraag wijst uit dat het niet kunnen schuiven met oefenavonden een overstap 
in de weg staat. 
 
Daarlangs is ook in Sevenum sprake van een substantieel aantal recreatieve ruitersport-
beoefenaars die (nog) niet zijn aangesloten bij een vereniging. De veronderstelling dat  
uitsluitend wedstrijdsporters lid kunnen worden van de vereniging, blijkt toenadering in de 
weg te staan. Het gebrek aan capaciteit staat een verdere profilering op dat vlak in de weg.   
 
Verder zijn het afgelopen najaar oriënterende gesprekken gevoerd met een ponyclub uit de 
nabije omgeving (Maasbree) om de instructie voor de jongste leden (5 tot 8 jaar) 
gezamenlijk in te vullen. De beperkte capaciteit van onze accommodatie vormde de beper-
kende factor om dit initiatief verder gestalte te geven. 
 
Ook mag rekening worden gehouden met een toestroom uit de directe omgeving in de 
vorm van werknemers en stagiaires van de ondernemingen, die zich nog gaan vestigen in 
hippisch park de Peelbergen. Bij gemiddeld 2 ruiters per bedrijf, komt dit neer op een totaal 
van 20 ruiters, die gefaciliteerd dienen te worden. 

4.2 Verbreding 

Verder is gesproken met Fried van Stiphout, bondscoach van het Nederlandse eventing-
team van de landelijke ruiters en voorzitter van stichting Indoor SGW uit Mortel. Dit met als 
doel om de behoefte aan een indoor oefenfaciliteit, wellicht gecombineerd met een 
indoorcross te onderzoeken: 
De SGW is een van de sterkst groeiende hippische disciplines in Nederland, onze regio 
vormt hier geen uitzondering op, getuige de succesvolle organisaties van de evenementen 
in Castenray en Ysselsteyn en de cross demonstratie die bij Manege Hermkus Hof in 
Merselo wordt georganiseerd. 
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Deze manege is onlangs te koop gekomen, waardoor het ook niet vanzelfsprekend is, dat 
deze accommodatie beschikbaar blijft voor de sport.  
 
De mogelijkheid om indoor eventing te oefenen (bijvoorbeeld in een cyclus van 4 lessen 
binnen een maand) zou uniek zijn in Nederland, waarbij de verwachting wordt uitgesproken 
dat er zeker in deze regio veel animo voor zal zijn.  
Ook het organiseren van een indoor cross zou heel goed passen in de kalender van de 
K.N.H.S., die slechts 4 van dergelijke evenementen in heel Nederland telt.  
 
Het initiatief om in het najaar van 2018 een indoor cross in onze accommodatie (i.s.m. het 
EcdP) te gaan organiseren is geboren.  
In de aanloop naar de wedstrijd kan dan de mogelijk worden geboden om de crosshinder-
nissen te oefenen in de vorm van een reeks oefenavonden/clinics. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tevens is gesproken met Pierre Sommers, voorzitter van men district Zuid van de KNHS (500 
actieve wedstrijdmenners en 5.000 koetsierbewijshouders) en lid van de wedstrijdcommis-
sie van menvereniging Peel en Maas (100 leden) die de gemeentes Venray, Horst aan de 
Maas en Peel en Maas bestrijkt. 
Aangegeven wordt dat er behoefte is aan een goed verlichtte buitenpiste en een indoor-
oefenfaciliteit van het liefst 40m x 100m. Met name bedoeld voor de recreatieve menner en 
het basis segment van de breedtesport. Het sleutelwoord in dit verband is betaalbaarheid 
voor de leden/deelnemers.  
Omdat men nu gebruik maakt van de te koop staande locatie Hermkus Hof in Merselo, is de 
vereniging naarstig op zoek naar een alternatief. 
 
Ook worden oriënterende gesprekken gevoerd met als doel om in het indoorseizoen 2018-
2019 een indoor(oefen)menwedstrijd te gaan organiseren.  
 
Voor beide laatst genoemde evenementen (indoor oefen SGW en indoor oefen menwed-
strijd) geldt dat deze niet in het EcdP georganiseerd kunnen worden, omdat het aanbrengen 
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van de hindernissen (te)veel vergt van deze kwaliteitsvolle bodem en de opbouw/afbreek 
tijd te veel inbreuk maakt op het verdienmodel van de EcdP.  
Daarlangs speelt het relatief grote tijdsbeslag per deelnemer een rol in een meer commer-
ciële opzet.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verder is een oriënterend gesprek met gymnastiekvereniging Hosema gevoerd om de 
mogelijkheden van de introductie van voltige te beleven.  
 
Ook is gesproken met Nienke de Wolff, voorzitter van het voltigeforum van de KNHS: de 
meest zuidelijke voltigevereniging blijkt in Odiliapeel (Noord-Brabant) te zijn gevestigd.  
Met Nienke is het plan opgepakt om voltige in Limburg te introduceren.  
 
Het beoefenen van voltige is een prima mogelijkheid om laagdrempelig (zonder zelf te 
hoeven investeren in een paard) kennis te maken met de paardensport. Op een speelse 
manier wordt de motoriek van de kinderen gestimuleerd en ontwikkelt men een 
zogenaamde onafhankelijke zit. Deze tak van sport bevindt zich op het snijvlak van de 
turnsport en de hippische sport en leent zich dus bij uitstek voor het leggen van lokale (lees: 
regionale) verbindingen.  
 
 
In eerste instantie zal dit gebeuren middels het geven van clinics en een demonstratie 
tijdens de evenementen van de verenigingen in 2017. Tijdens Passie voor Paard & Pony zal 
een zogenaamde opstartdemonstratie worden verzorgd, gevolgd door een clinic / 
demonstratie door een topteam op de Regiokampioenschappen van 2017.  
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Uit ‘Het grote paardensportonderzoek’ (KNHS, 2015) blijkt onder meer het volgende:   
‘Het grote paardensportonderzoek 2015 maakt duidelijk dat paardensporters passie voelen 
en op zoek zijn naar beleving. Boven alles en ongeacht de vorm van paardensport, kiezen ze 
voor de omgang met het paard.  
 
Paardrijden vormt een belangrijk onderdeel van hun identiteit, die ook buiten de paarden-
sport tot uiting komt. 
 
Paardensporters zijn vaak al op jonge leeftijd meerdere uren per week met paarden bezig. 
Dit gebeurt op verschillende locaties en in allerlei verschillende vormen, want vooral 
ongebonden beoefenaars (niet aangesloten bij de KNHS) beschikken over zeer diverse 
typen paarden.  
Dressuur en buitenrijden blijven erg populair en daarnaast proberen paardensporters 
andere manieren van paardrijden, zoals eventing, endurance, western, voltige en mennen. 
Ook nieuwe vormen als bitloos rijden, working equitation en vrijheidsdressuur winnen aan 
populariteit.  
De aangesloten paardensporter ziet paardensport vooral als een sportieve uitdaging, terwijl 
de ongebonden sporter over het algemeen meer de mentale ontspanning zoekt. 
Kennis en kunde rond het paard staan voor alle paardensporters centraal, vooral over 
welzijn, gedrag en de ‘juiste’ manier van paardrijden. De interactie met andere 
paardensporters, zowel direct en online, speelt daarbij een grote rol’.  
 
Uitbreiding van de capaciteit is noodzakelijk om in deze behoeften te kunnen voorzien en  
een voorwaarde voor de succesvolle implementatie van deze nieuwe vormen van 
paardrijden. 

 
Verder blijkt uit het Adviesrapport Breedtesport Paardensport dat er in de gemeente Horst 
aan de Maas behoefte is aan een manege die startende ponyruiters begeleidt op hun eerste 
stappen in de sport.  
Om deze ontwikkeling mogelijk te maken en om de jongste ruitertjes een ‘zachte landing’ te 
kunnen laten maken in de vereniging zou een volgende fase in de ontwikkeling van d’n 
Umswing  kunnen bestaan uit de exploitatie van een manegebedrijf, met name voor deze 
doelgroep.  
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Zoals ook in het Adviesrapport wordt aangegeven ligt het niet in de lijn der verwachtingen 
dat dit zal gebeuren onder regie van de verenigingen. De bouw van de stallen en de verdere 
exploitatie maken geen deel uit van het voorliggende plan.  
Wat nu wel aan de orde is, is de aanpassing van het bestemmingsplan om deze activiteit 
mogelijk te maken. 

4.3 Integratie 

De integratie van de ruiterclub met de ponyclub. De jongste leden van de ruiterclub (vaak 
net doorgestroomd vanuit de ponyclub) vormen de meest kwetsbare groep 
sportbeoefenaren. Meest kwetsbaar in die zin, dat een goede sfeer en sociale contacten 
bepalend zijn voor de keuze voor een langdurige periode van sportbeoefening. Dit 
overgangsproces kan substantieel bespoedigd worden als de oudste ponyruiters en de 
jongste ‘grote’ ruiters tegelijkertijd gebruik kunnen maken van de accommodatie. 
 
Daarlangs stellen we vast dat er sprake is van een groeiende groep beoefenaren van de 
mensport. Deze leden hebben een vaste avond in de week de accommodatie in gebruik en 
vormen eigenlijk een aparte groep binnen de vereniging, ook omdat op dat moment andere 
disciplines geen gebruik kunnen maken van de binnenbak. Om de integratie met de overige 
leden van de vereniging te bespoedigen en deze groep te kunnen laten groeien, zouden 
meerdere activiteiten tegelijkertijd plaats moeten kunnen vinden. 
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4.4 Conclusies groei, verbreding en integratie breedtesport 

4.4.1 Groei 
- Extra capaciteit is nu al nodig om alle clublessen in de eigen accommodatie te 

kunnen laten plaats vinden 

- Handhaving van de groeicijfers zal de behoefte aan extra manegecapaciteit alleen 

maar doen toenemen 

- Verder is het opvallend dat de actieve ruitersport tot op steeds hogere leeftijd 

wordt beoefend, waardoor het relatieve aantal actieve leden groeit.  

- Extra capaciteit is nodig om zusterverenigingen te kunnen faciliteren 

- Extra aanwas uit de directe omgeving (nieuw te vestigen bedrijven) is te verwachten 

 

4.4.2 Verbreding 
- Extra capaciteit is vereist om invulling te kunnen geven aan nieuwe initiatieven zoals 

indoor SGW en mennen 

- Extra capaciteit is gewenst om nieuwe manieren van paardrijden zoals bitloos 

rijden, working equitation en vrijheidsdressuur succesvol te kunnen laten integreren 

- Uit het Adviesrapport Breedtesport Paardensport blijkt dat er in de gemeente Horst 

aan de Maas behoefte is aan een manege die startende ponyruiters begeleidt. 

Om hier mede invulling aan te kunnen geven is zowel extra capaciteit als een 

passend bestemmingsplan (paardenhouderij) een vereiste 

 
4.4.3 Integratie 

- Extra capaciteit bevordert de doorstroom van de ponyclub naar de ruiterclub, 

omdat de oudste ponyruiters en de jongste ‘grote’ ruiters tegelijkertijd gebruik 

kunnen maken van de accommodatie. 

- Verder kan de mensport tegelijkertijd worden beoefend met het ‘rijden onder de 

man’ 

- De ‘menregio’ heeft behoefte aan een alternatief voor de locatie Hermkus Hof als 

oefenfaciliteit 
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5 Doorontwikkeling accommodatie  

5.1 Motivatie doorontwikkeling 

5.1.1 Nieuwbouw van een 2e rijhal (65m x 30m) 

 
- Extra capaciteit om de aanwas van leden op te kunnen vangen 

- Aanwas ook van buiten de voormalige gemeente Sevenum, hiermee voorzien de 

verenigingen al in een bovenlokale behoefte die, gezien de aanzuigende werking 

van de hippische zone, waarschijnlijk alleen maar zal toenemen.  

- Met name de recreatieve aanwas is fors aan het groeien, deze activiteiten hebben 

een hoog sociaal karakter, hetgeen versterkt wordt als er meerdere groepen 

tegelijkertijd kunnen rijden. 

- Als de oudste ponyruiters tegelijkertijd kunnen rijden met de jongste leden van de 

ruiterclub, vergemakkelijkt dit de overgang van pony naar paard, hetgeen als een 

‘kwetsbaar’ moment onderkend wordt. 

- Menvereniging Peel en Maas heeft toenadering gezocht voor een oefenfaciliteit 

- Indoor SGW voorziet in een groeiende behoefte (Wanroy en De Mortel) 

- Indoor mennen lijkt hierbij aan te sluiten 

- Beide indooractiviteiten zijn, in verband met het grote impact op de hoogwaardige 

manegebodem, lastig te organiseren in het EcdP. Daarlangs legt de relatief lange 

opbouw en afbreek periode een forse claim op de capaciteit van het EcdP en hier-

mee op het verdienmodel. 

- Na realisatie van een 2e hal, kan de oude hal in de zomerperiode dienst blijven doen 

als verblijfsruimte annex opslag voor de niet-hippische evenementen, terwijl er dan 

toch de mogelijkheid is om binnen te trainen als de weersomstandigheden daarom 

vragen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vooraanzicht nieuwe situatie, gezien vanuit de hippische zone 
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In de geplande verbinding tussen de 2 rijhallen wordt een secretariaats- annex ver-
gaderruimte gesitueerd. Deze ruimte zal als secretariaat dienst doen tijdens ons eigen 
RSW en dezelfde functie vervullen bij kleinschalige men- en SGW evenementen en op 
die manier een bijdrage leveren aan een kostenbesparing bij de overige stakeholders. 
Tevens kan hierdoor kan de zuidzijde van de hippische zone functioneren als een zelf-
standige eenheid. 
De oude rijhal kan dienst doen als extra opslag van materiaal annex stalling van paarden 
bij grote evenementen op het EcdP. 

 

5.1.2 Aanleg van een all weather buitenpiste (65m x 60m), omheining en lichtmasten 

 
- Oorspronkelijk (zie intentieverklaring) waren er twee grote zandpistes ( elk 110m x 

130m) ingetekend met name bedoeld voor de mensport, maar nadrukkelijk 

eveneens te gebruiken door de beide verenigingen. Deze pistes zijn komen te 

vervallen en als het ware (in euro’s) verplaatst naar het derbyterrein. Vandaar dat er 

nieuwe outdoorfaciliteiten bij d’n Umswing dienen te worden gerealiseerd. 

- Het kwaliteitsniveau (en het investeringsniveau) van het niveau “Agterberg" is niet 

direct noodzakelijk, maar de bodem dient wel all weather proof te zijn. Naast een 

substantieel groter budget, vereist dit namelijk veel meer onderhoud. 

- De twee huidige lichtmasten kunnen worden verplaatst, twee aanvullende 

lichtmasten zijn nodig vanuit veiligheidsoogpunt. 

- Ten behoeve van de veiligheid dient de buitenpiste te worden voorzien van een 

deugdelijke omheining 

5.1.3 Afrastering 

 
Nodig ten behoeve van de afscheiding van de hippische evenementenzone, waarvan het de 

bedoeling is dat met name de men- en SGW-hindernissen als oefenfaciliteit zullen gaan 

fungeren. Dit zal onderdeel worden van het verdienmodel van de beherende entiteit, 

hetgeen conflicteert met de continue toegankelijkheid van de manege voor de leden van 

onze vereniging. 

5.1.4 Verharding toegangsweg 

 
Omdat de toegangsweg verlegd zal worden richting de 1e poort (komende vanaf de 

Peelstraat) zal een nieuwe verharding moeten worden aangelegd. 

5.1.5 Opslagcapaciteit als onderdeel van de 2e rijhal 

 
De stichting SGW Noord-Limburg en de stichting A.E.N.L. (menners) hebben aangegeven 

behoefte te hebben aan opslagcapaciteit voor hun evenementen. Hierbij wordt gedacht aan 

mobiele hindernissen en overige materialen. Deze opslagcapaciteit ter grootte van 150 m2 

(niet nader gepositioneerd) zal in overleg (kosteloos) zowel aan SGW als aan menners ter 
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beschikking worden gesteld. Daarlangs zullen de aan te schaffen regenhaspel en de 

hinderniswagens onderdak moeten hebben. 

Uit het gesprek met Van Stiphout bleek verder dat er, langs de opslagcapaciteit, die met de 

geplande 150 m2 als vrij krap werd beleefd, ook behoefte is aan een reparatieruimte/ werk-

plaats voor het onderhoud aan de hindernissen. Het spreekt voor zich dat ten behoeve van 

de duurzaamheid van het materiaal de hindernissen binnen dienen te worden opgeslagen, 

waarbij voorgesteld wordt om te kiezen voor zware magazijnstellingen. 

Daarbij draagt een gezamenlijke werkplaats bij aan de integratie tussen de verenigingen/ 

gebruikers en het stimuleert de vrijwilligers cq ondersteund het sociale karakter van de 

vereniging.   

5.1.6 Duurzaamheid 

 

Niet in de oorspronkelijke opzet (of investeringsbegroting) meegenomen, maar desalniette-

min van groot belang (ook als overheidsdoelstelling) is het aspect duurzaamheid.  

Hierbij dient te worden gedacht aan de sanering van de asbesthoudende dakbedekking van 

de oude rijhal, de installatie van energiezuinige LED verlichting in de nieuwe hal en de 

investering in zonnepanelen (welke nog niet zijn opgenomen in het investeringsplan).  

Daarlangs speelt voldoende opslagcapaciteit een rol in de duurzaamheid van de mobiele  

hindernissen. 

Middels de installatie van zonnepanelen kan voorzien worden in de eigen energiebehoefte, 

maar tevens in de energiebehoefte van de gebruikers van de evenementenzone. Dit zou 

vervolgens resulteren in een lastenverlichting voor de exploitatie van de hippische 

evenementenzone.  

Onderzoek naar de (provinciale) subsidiemogelijkheden is nog lopende. 

Bovenaanzicht 
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5.2 Conclusie doorontwikkeling d’n Umswing 

 
- Realisatie van aanvullende capaciteit voor het opvangen van de uitbreiding van het 

ledenbestand 

- Integratie van ‘pony’s en paarden’ wordt vergemakkelijkt omdat leeftijdsgenoten 

tegelijkertijd hun sport kunnen bedrijven 

- Uitbreiding van het aantal mennende leden van onze vereniging is mogelijk, waarbij 

tegelijkertijd de integratie wordt bevorderd 

- De 2e hal biedt de mogelijkheid voor de ontwikkeling van nieuwe initiatieven (indoor 

oefen SGW en mennen) die niet conflicteren met de belangen van EcdP 

- De nieuwe secretariaatsruimte zal tevens worden ingezet voor de kleinere evene-

menten van SGW en menners 

- Het faciliteren van de opslagcapaciteit voor de menners en de SGW zal de integratie 

van beide organisaties in de hippische zone substantieel ondersteunen 

- Middels de installatie van zonnepanelen wordt een wezenlijke bijdrage geleverd in 

de verhoging van de duurzaamheid. Daarlangs zou de ‘eigen energievoorziening’  de 

exploitatie van de hippische evenementenzone wezenlijk kunnen ondersteunen.  

- ‘Verplaatsing’ van de zandpistes naar het derbyterrein vereisen een (kleiner en 

goedkoper) alternatief 

- Vervanging van de omheining en de uitbreiding van het aantal lichtmasten ter 

vergroting van de veiligheid 

- Plaatsing van een afrastering om niet te conflicteren met het verdienmodel van de 

Hippische Evenementenzone. 
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6 Beoogd tijdspad  

6.1 Planning 

 

- Vanaf september 2016 Realisatie derbyterrein en hinderniszone op evene- 

mententerrein 

- September 2016- mrt 2017 Aanpassing bestemmingsplan en afgifte vergunningen 

- December 2016:  Goedkeuring voorliggende plan 

- Januari 2017-juli 2017  Offerte vergelijkingen en onderhandelingen 

- April 2017   CSI en menwedstrijd 

- Mei 2017   SGW 

- Juli 2017   Passie voor Paard & Pony 

- Augustus 2017   Regiokampioenschappen Ruitersport Sevenum 

- Oktober 2017 – april 2018 Renovatie manege, nieuwbouw 2e rijhal en ver- 

plaatsing buitenpiste 

- April 2018   CSI en menwedstrijd 

- Mei 2018   SGW 

- Mei / juni 2018  Ruitersportweekend in het kader van het 120 jarig 

bestaan van Bucephalus en het 50 jarig bestaan van  

Die Sevenrijders en opening nieuwe faciliteit 

- Juli 2018   Passie voor Paard & Pony 

- Oktober 2018   Jubileum voorstelling Setovera 

- December 2018  Indoor oefen cross (SGW) in samenwerking met EcdP 

- Januari 2019   Indoor menwedstrijd in samenwerking met EcdP 

6.2 Conclusie beoogd tijdspad 

 
Het beoogde tijdspad mag als ambitieus worden omschreven, de motivatie is echter valide:  
 

- de beide verenigingen vieren in 2018 een zeer respectabel jubileum. 

- er kan in oktober 2018 een uitstekend podium worden geboden aan Setovera, voor 

hun 5 jaarlijkse jubileum voorstelling, zonder dat dit ten koste zal gaan van de eigen 

oefenfaciliteiten. 

- in de winter van 2018-2019 kunnen de nieuwe verbredende activiteiten indoor 

oefen SGW en mennen worden georganiseerd 
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7 Conclusies en advies 

7.1 Conclusie verenigings- en bestuurskracht 

- de beide Sevenumse verenigingen hebben een bovenmodaal aandeel in de 

gemeentelijke hippische sportbeoefening. 

- Er is sprake van een zeer evenwichtige leeftijdsopbouw, waarbij op basis van deze 

gegevens er een prima fundament ligt voor de lange termijn, er is géén sprake van 

vergrijzing. 

- Het ledenbestand van de beide verenigingen mag als dynamisch omschreven 

worden, van de 180 leden zijn er 65 (35%) de afgelopen 4 jaar lid geworden. 

- Beide verenigingen hebben een sterke aantrekkingskracht, die de voormalige 

gemeentegrens overschrijdt: 33% van de leden heeft een postcode, die niet gelijk is 

aan 5975, 5976 of 5977. 

- Door de KNHS wordt de Sevenumse ruitersport gezien als een voorbeeldvereniging, 

die zich nadrukkelijk onderscheid van de massa: niet alleen middels de organisatie 

van het RuiterSportWeekend, maar vooral middels het sterk groeiende evenement 

Passie voor Paard & Pony. 

 

7.2 Conclusie huidige accommodatie en bezetting 

- De actuele bezetting van de manege mag als meer dan volledig worden omschreven 

waarbij er weliswaar sprake is van een goede balans tussen beide verenigingen 

enerzijds en tussen clublessen en vrije beschikbaarheid voor de leden anderzijds, 

desondanks dient er periodiek te worden uitgeweken naar een externe locatie.  

- Dit betekent evenwel dat er zeker geen ruimte is voor uitbreiding van de activi-

teiten, dan wel voor verbreding.  

- Renovatie van de manege is noodzakelijk om te kunnen voldoen aan het kwaliteits-

beeld van de hippisch zone De Peelbergen, tegelijkertijd kan dan de (verplichte) 

sanering van de asbesthoudende dakbedekking worden uitgevoerd.  

- Renovatie van zowel de bodem van de manege als van de buitenbakken is 

noodzakelijk om te kunnen blijven voldoen aan de wensen van de sporters en te 

(blijven) voldoen aan de geldende veiligheidsvoorschriften. 

- Van de zijde van de gemeente is reeds medewerking aan de grondtransactie 

toegezegd en worden middelen beschikbaar gesteld om de renovatie van de 

manege mogelijk te maken en de buitenbakken te verplaatsen, hetgeen ook is 

bekrachtigd in de intentieverklaring. 
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7.3 Conclusies groei, verbreding en integratie breedtesport 

 Groei 
- Extra capaciteit is nu al nodig om alle clublessen in de eigen accommodatie te 

kunnen laten plaats vinden 

- Handhaving van de groeicijfers zal de behoefte aan extra manegecapaciteit alleen 

maar doen toenemen 

- Verder is het opvallend dat de actieve ruitersport tot op steeds hogere leeftijd 

wordt beoefend, waardoor het relatieve aantal actieve leden groeit.  

- Extra capaciteit is nodig om zusterverenigingen te kunnen faciliteren 

- Extra aanwas uit de directe omgeving (nieuw te vestigen bedrijven) is te verwachten 

 Verbreding 
- Een 2e rijhal is vereist om invulling te kunnen geven aan nieuwe initiatieven zoals 

indoor SGW en mennen 

- Een 2e hal is gewenst om nieuwe manieren van paardrijden zoals bitloos rijden, 

working equitation en vrijheidsdressuur succesvol te kunnen laten integreren 

- Uit het Adviesrapport Breedtesport Paardensport blijkt dat er in de gemeente Horst 

aan de Maas behoefte is aan een manege die startende ponyruiters begeleidt. 

Om hier mede invulling aan te kunnen geven is zowel een 2e hal als een passend 

bestemmingsplan (paardenhouderij) een vereiste 

 
 Integratie 

- Een 2e hal bevordert de doorstroom van de ponyclub naar de ruiterclub, omdat de 

oudste ponyruiters en de jongste ‘grote’ ruiters tegelijkertijd gebruik kunnen maken 

van de accommodatie. 

- Verder kan de mensport tegelijkertijd worden beoefend met het ‘rijden onder de 

man’  

- De ‘menregio’ heeft behoefte aan een alternatief voor de locatie Hermkus Hof als 

oefenfaciliteit 

7.4 Conclusie doorontwikkeling d’n Umswing 

- Realisatie van aanvullende capaciteit voor het opvangen van de uitbreiding van het 

ledenbestand 

- Integratie van ‘pony’s en paarden’ wordt vergemakkelijkt omdat leeftijdsgenoten 

tegelijkertijd hun sport kunnen bedrijven 

- Uitbreiding van het aantal mennende leden van onze vereniging is mogelijk, waarbij 

tegelijkertijd de integratie wordt bevorderd 

- De 2e hal biedt de mogelijkheid voor de ontwikkeling van nieuwe initiatieven (indoor 

oefen SGW en mennen) die niet conflicteren met de belangen van EcdP 

- De nieuwe secretariaatsruimte zal tevens worden ingezet voor de kleinere 

evenementen van SGW en menners 
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- Het faciliteren van de opslagcapaciteit voor de menners en de SGW zal de integratie 

van beide organisaties in de hippische zone substantieel ondersteunen 

- Middels de installatie van zonnepanelen wordt een wezenlijke bijdrage geleverd in 

de verhoging van de duurzaamheid. Daarlangs zou de ‘eigen energievoorziening’  de 

exploitatie van de hippische evenementenzone wezenlijk kunnen ondersteunen.  

- ‘Verplaatsing’ van de zandpistes naar het derbyterrein vereisen een (kleiner en 

goedkoper) alternatief 

- Vervanging van de omheining en de uitbreiding van het aantal lichtmasten ter 

vergroting van de veiligheid 

- Plaatsing van een afrastering om niet te conflicteren met het verdienmodel van de 

Hippische Evenementenzone. 

7.5 Conclusie beoogd tijdspad 

 
Het beoogde tijdspad mag als ambitieus worden omschreven, de redenatie is echter valide:  

- de beide verenigingen vieren in 2018 een zeer respectabel jubileum 

- er kan in oktober 2018 een uitstekend podium worden geboden aan Setovera, voor 

hun 5 jaarlijkse jubileum uitvoering, zonder dat dit ten koste zal gaan van de eigen 

oefenfaciliteiten 

- in de winter van 2018-2019 kunnen de nieuwe verbredende activiteiten indoor SGW 

en mennen worden georganiseerd 

7.6 Conclusie exploitatie 

- Op basis van de bovenstaande uitgangspunten, die niet voorzien zijn van 

taakstellingen, is er sprake van een sluitende exploitatie. 

- Hierbij zijn en blijven niet-hippische evenementen noodzakelijk voor een sluitende 

begroting, handhaving van de evenementenbestemming is dan ook een vereiste. 

- Het bedrijfsresultaat van € 1.000,- verschaft slechts een beperkte ruimte voor het 

opvangen van tegenvallers in de exploitatie. Dit wordt, zeker de eerste jaren, 

gecompenseerd door minimale uitgaven voor onderhoudskosten.  

- Op deze wijze wordt in feite ‘tijd gekocht’ om nieuwe initiatieven de ruimte te 

geven om zich verder te ontwikkelen. 

- De begrootte kasstroom sluit aan bij die van de huidige exploitatie, waarmee 

voldaan wordt aan een zeer belangrijke voorwaarde van de leden van de beide 

verenigingen: op basis van de huidige vrijwilligersinzet dient er sprake te zijn van 

een sluitende exploitatie. 

- Met andere woorden er wordt gestart met een sluitende begroting, waardoor er 

geen sprake zal zijn van aanloopverliezen en er een gezonde basis ligt voor het 

verder ontwikkelen van de breedtesport. 
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7.7 Advies 

 
Het voornemen van de Stichting Ruiterbelangen om de bestaande rijhal te renoveren, een 
2e rijhal te realiseren en de buitenpiste te verplaatsen, sluit aan bij de inrichtingsvisie van de 
gemeente Horst aan de Maas met betrekking tot de hippische zone van Park de Peelbergen. 
 
De geschetste ontwikkeling sluit naadloos aan bij speerpunten uit het adviesrapport 
Breedtesport Paardensport: 

- Fysieke doorontwikkeling breedtesportfaciliteiten 
- Sportstimulering 

 
Middels de realisatie van deze plannen wordt uitvoering gegeven aan de ambities van een 
hippische vereniging die als ambitieus en vooruitstrevend omschreven mag worden en een 
bovengemiddeld aandeel van ‘hippisch Horst aan de Maas’ vertegenwoordigt. 
 
Het investeringsplan is goed doordacht met veel aandacht voor verbreding, ontwikkeling en 
integratie van de breedtesport in de hippische zone van Park de Peelbergen. 
 
Tenslotte wordt een sluitende begroting gepresenteerd, waarmee de lijn van de afgelopen 
decennia, een exploitatie zonder overheidssteun, succesvol kan worden voortgezet. 
 
Zowel de organisatie, de gerealiseerde faciliteiten, als de exploitatie mag als toekomstproof 
omschreven worden, waardoor de breedtesport in de hippische zone van Park de Peelber-
gen op een constructieve wijze geborgd is. 
 
In onze ogen wordt middels dit rapport voldaan aan de doelstelling: het nemen van een 
verantwoord positief besluit te nemen ten aanzien van het voorgelegde plan. 
 
 

Kortom:  een koplopervereniging in een koploperomgeving! 

 


